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Geachte heer, mevrouw, 
 
Op verzoek van de voorzitter van de iASD Maastricht doe ik u via de mail de aanbiedingsbrief 
en het advies nr. 30 toekomen. Het zal ook nog per post gestuurd worden. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 

 
  

-  
Werkdagen: maandag, dinsdag, woensdag en donderdag 
  

 

Postbus 5185, 6130 PD Sittard 
T +31 46 420 8075 
T +31 46 420 8159 (secretariaat) 
Bezoekadres: Mercator 1, 6135 KW  Sittard 
  
Een nieuwe opdracht, een nieuwe naam: Burgerkracht Limburg. Samen met burgers en partnerorganisaties zetten 
wij ons in voor een Limburg, waarin iedereen ertoe doet en meedoet. Daarbij richten wij ons vooral op participatie 
en gezondheid. 

www.burgerkrachtlimburg.nl 
  
 
 
 

http://www.burgerkrachtlimburg.nl/


Aan: het College van Burgemeester en Wethouders
Postbus 1992
6201 BZ Maastricht

Datum: Briefnummer: Behandeld door: Telefoonnummer:
14 oktober 2022 ASD-221014-  Wilma Pelz 0628535366

Betreft: Bijlagen:
Advies Programmabegroting 2023 1

Geacht College,

Bijgaand gelieve u ons ongevraagde advies nr. 30 inzake uw Programmabegroting 2023
aan te treffen.

Wij vertrouwen er op dat u dit advies conform onze regeling zult doorsturen naar de
leden van uw gemeenteraad.

Met de meeste hoogachting,

Wilma Pelz, 
waarnemend secretaris
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Advies nr. 30 Programmabegroting 2023

-Energiecrisis vergt maatwerk voor huishoudens, verenigingen, buurt- en clubhuizen.

Ons beeld

U publiceerde 27 september jl. uw Programmabegroting 2023. Versterken van de verbondenheid 
met inwoners, partners en de regio vormen ook daarin uw 'rode draad'. U wilt zich langjarig inzetten 
voor het realiseren van veerkrachtige wijken.
Vorig jaar om deze tijd adviseerden wij u over de toen al zichtbare energiearmoede. Dat was vóór de 
inval van Rusland in Oekraïne. Sindsdien zijn de gas- en elektriciteitsprijzen nog veel sterker gestegen 
dan we ons toen konden voorstellen. De inflatie is enorm toegenomen. Grote groepen mensen en 
organisaties in de stad zijn daardoor in een kwetsbare positie terechtgekomen of gaan daar nog in 
terechtkomen. De recente maatregelen van het rijk proberen de financiële zorgen van mensen te 
verlichten.

Maastricht kent zijn eigen inwoners het beste en voor de inwoners van Maastricht is de stad het 
overheidsniveau dat het dichtstbij is. Ook uw coalitieakkoord spreekt uit dat iedereen er toe doet. 
Het is u bekend dat in 2020 14% van de Maastrichtse huishoudens grote kans liep in de armoede 
terecht te komen. Dat percentage zal er met de huidige energiecrisis beslist niet lager op zijn 
geworden. Vooral mensen die in een slecht geïsoleerd huis wonen, hebben grote kans boven het 
plafond van 1200 m3 gas en 2900 kWh uit te komen. Maar ook verenigingen, buurt- en clubhuizen 
zullen daar wellicht niet in slagen. Zij moeten dan alsnog de hoge marktprijzen betalen. Voor mkb-ers 
zoekt het rijk nog naar oplossingen.

Onze beoordeling

Uw Programmabegroting 2023 steekt o.a. in op 'het bestrijden van de (energie)armoede, zodat 
iedereen kan blijven meedoen'. Het mag duidelijk zijn dat veerkrachtige wijken niet zonder financieel 
zelfredzame inwoners, verenigingen, buurt- en clubhuizen kunnen. De stad als geheel kan niet 
zonder veerkrachtige mkb-ers. Ons is in de Programmabegroting 2023 echter niet duidelijk 
geworden, waar en hoeveel geld u wilt inzetten om de gevolgen van de energiecrisis in te perken. 
Nergens in de diverse programma's van uw begroting kunnen wij een verwijzing vinden naar het 
bestrijden van de gevolgen van de energiecrisis en het behouden van de financiële draagkracht van 
inwoners, verenigingen, buurt- en clubhuizen.

De leden van de iASD maken zich grote zorgen over de gevolgen van de energiecrisis voor mensen en 
organisaties in de stad, voor wie het eigen inkomen en de maatregelen van het rijk ontoereikend zijn 
om hun veer- en draagkracht te behouden. Deels kent u deze mensen, deels ook nog niet, zoals 
geformuleerd in uw raadsinformatiebrief van 27 september jl. Wij maken ons met name zorgen om:

ouderen met uitsluitend AOW of met AOW en een (te) klein pensioen, 
gezinnen en alleenstaanden met uitsluitend een bijstandsuitkering, 
jongeren met een wajong-uitkering, 
mensen die gebruik moeten maken van oplaadbare hulpmiddelen, 
mensen die laaggeletterd zijn, 
mensen die moeite hebben zich kenbaar te maken, zelfs bij de lokale overheid.



Vooral wanneer zij in slecht geïsoleerde huizen wonen. Maar ook verenigingen, buurt- en clubhuizen
worden al hard getroffen door de extreem hoge energieprijzen. Met mogelijk desastreuze gevolgen
voor hun voortbestaan en daarmee voor de veerkracht van wijken.

Wij maken ons uiteraard ook zorgen over de mensen en organisaties die bij u nog onder de radar
zitten. Zij vergen een proactieve houding en aanpak. Wij gaan ervan uit dat de sociale wijkteams en
het door de gemeente gesubsidieerde welzijnswerk, actief in wijken die in achterstand verkeren
mensen opsporen. Daarnaast kan de gemeente contact leggen met vertegenwoordigers van groepen
mensen met een andere culturele achtergrond, mensen met taalachterstand en mensen met een
beperking, geestelijk of lichamelijk om er zeker van te zijn dat u een optimaal aantal mensen heeft
bereikt.

In uw raadsinformatiebrief van 27 september noemt u een aantal extra activiteiten en maatregelen
die u al heeft ondernomen en getroffen. Deze zijn goedbedoeld en lovenswaardig en moeten zeker
ook voor de langere termijn gelden. Maar voor de korte termijn vrezen wij dat zij de financiële
zorgen van mensen niet kunnen wegnemen.
In genoemde raadsinformatiebrief schrijft u ook te onderzoeken 'welke (tijdelijke) mogelijkheden er
zijn om middels een steunfonds of addendum bij de bijzondere bijstand mensen financieel te
ondersteunen in situaties waarbij de huidige gemeentelijke en landelijke regelingen onvoldoende zijn
om te voorzien in bestaanszekerheid Wij maken uit uw brief op, dat u wel de mogelijkheden maar
niet de noodzaak van een dergelijk fonds onderzoekt.
Wij vinden het van belang ook de noodzaak van een dergelijk steunfonds te onderzoeken en dit uit te
strekken naar verenigingen, buurt- en clubhuizen die mogelijk -ondanks al hun inspanningen- niet
onder de energieplafonds van de rijksmaatregelen kunnen blijven. Een voorziening voor een mogelijk
steun- of noodfonds kunnen wij in uw Programmabegroting 2023 niet vinden.

Ons advies

-Wij adviseren u alles in het werk te stellen om zoveel mogelijk mensen en organisat es, die als gevolg
van de energiecrisis in financiële problemen zijn afgaan komen, onder de radar te krijgen.

-Wij adviseren u ook de noodzaak van een breed steunfonds te onderzoeken.

-Wij adviseren u in uw Programmabegroting 2023 alvast een voorziening op te nemen voor een breed
steunfonds, zodat iedereen -ook leden van verenigingen en gebruikers van buurt- en clubhuizen- zich

gesterkt weet, kan blijven meedoen en zich verbonden voelt.

Wij vertrouwen er op dat u ons advies en uw reactie daarop conform onze regeling zult doen
toekomen aan de gemeenteraad.

Namens de leden van de integrale Adviesraad Sociaal Domein Maastricht,

Kees Eken, Wilma Pelz, 

voorzitter waarnemend secretaris

TM7Annotator

TM7Annotator

TM7Annotator


